

Behavior of Square Dancers towards one another and towards the EAASDC board / Umgang der Square Dancer miteinander und mit dem EAASDC Board

Herbert Hofmann, Day Dreamer Großumstadt

I pursued the EAASDC meeting in Darmstadt as a listener and I was very dismayed about two issues. Firstly about how people behave towards those who share a hobby in which they should have fun getting on with other people. Many contributions seemed to me to be petty, personal attacks, and intended to provoke. To discuss about one bottle of champagne as a thank you just cannot be true. Is it not clear to the participants that without a competent and enthusiastic board in the short or long term square dancing will cease to exist in this form?

Secondly: This board needs to have meetings on dates at which the members are present. Those who claimed their "right" to dance so forcefully should think about this. I hold the scenario with club, special, and jamboree dues which are no longer affordable to be very realistic.

The people, who think again and again, that they can outwit the GEMA, should study the matter more closely. A suggestion about this you will find below. It is obvious that inconsistencies must be clarified, but please be factual and without attacking individuals, because otherwise it is very unlikely that anyone will be prepared to take over the executive board work and to invest their own free time and money. I have also no problem if EAASDC board members are recompensed with their expenses, i.e. for costs that are incurred in connection with the board work. If somebody sacrifices his leisure time for the others, then he should not be expected to have to pay for the privilege. If board members say they do not want this or don't need this, then that is their own decision and of course is perfectly in order.

Here is a suggestion to shorten the meetings, and to avoid repeated discussions: A forum will be created on the internet,

Ich habe als Zuhörer das EAASDC Meetings in Darmstadt verfolgt und war über zwei Sachverhalte sehr bestürzt. Zum einen, wie Personen, die ein gemeinsames Hobby haben, bei dem sie Spaß miteinander haben sollten, miteinander umgehen. Kleinlich, persönliche Angriffe, provokant: so kamen mir viele Beiträge vor. Eine Diskussion um eine Flasche Sekt als Dankeschön, das kann nicht wahr sein. Ist den Beteiligten denn nicht klar, dass es ohne ein kompetentes und engagiertes Board auch über kurz oder lang keinen Square Dance in dieser Form mehr geben wird?

Zum anderen: Dieses Board benötigt Sitzungen zu Terminen, an denen die Mitglieder anwesend sind. Das sollten bitte diejenigen Bedenken, welche so massiv ihr „Recht“ auf das Tanzen einforderten. Das Szenario mit nicht mehr bezahlbaren Club-, Special- und Jamboree-Gebühren halte ich für sehr realistisch.

Die Leute, welche immer wieder meinen, GEMA kann man austricksen, sollten sich mal näher mit der Materie befassen. Hierzu auch unten ein Vorschlag. Dass Ungereimtheiten geklärt werden müssen, ist natürlich klar, aber bitte sachlich und ohne persönliche Demontage, denn wenn sich angesichts des Verlaufes dieser Sitzung niemand mehr bereit erklärt, die Vorstandsarbeit zu übernehmen und Freizeit und Kosten zu investieren, ist das nachvollziehbar. Ich habe auch kein Problem damit, wenn EAASDC Boardmitglieder einen Kostenersatz bekommen, also einen Ersatz für wirklich in Verbindung mit der Boardarbeit entstandene Kosten. Wenn jemand seine Freizeit für die Anderen opfert, sollten wenigstens nicht auch noch finanzielle Opfer gefordert werden. Wenn Bordmitglieder sagen, ich persönlich möchte das nicht oder brauche das nicht, ist das ihre eigene Entscheidung und selbstverständlich genau so in Ordnung.

where motions can be placed and discussed. Shortly before the next EAASDC meeting the forum will be closed. There will be no more discussions at the meeting, just the voting. E.g. motion from ... about ..., votes for and votes against.

The fact that many topics continue to reappear is just a sign that Square Dance is alive and is reaching new people; if you visit the meetings for several years, then it is tempting to say "Just read up about this topic, which has been discussed often and intensively enough already" (the GEMA and jamboree admission are two very good examples of this).

Translation: Heinz D. Trost

Ein Vorschlag die Meetings zu verkürzen und die oft immer wieder gleichen Diskussionen zu vermeiden: Es wird im Internet ein Antragsforum geschaffen, dort können Anträge gestellt und diskutiert werden. Kurz vor der EAASDC Mitgliederversammlung wird dieses Forum geschlossen und auf der Versammlung nur noch abgestimmt. Z.B. Antrag von .. zu wer ist dafür, wer dagegen, keine Diskussion mehr.

Dass manche Themen immer wieder kommen, ist zwar ein Zeichen, dass Square Dance lebt und immer neue Leute hinzukommen; wenn man einige Jahre die Meetings besucht hat, möchte man aber oft sagen „Lies einfach nach, dieses Thema wurde schon oft und schon ausführlich behandelt“ (GEMA und Jamboree Eintritt sind z.B. zwei solcher Dauerbrenner).

Endless Dismay / Erschrecken ohne Ende

Christian Jahn, President Rhine Stone 666 SDC Niederkassel

Dismay is rife in our square dance world.

The former President is appalled about the behaviour of the members at the membership meeting and calls for fairness and mutual consideration. This alarms me because it was exactly these two virtues which I missed when the Board made its accusations against an honorary member and experienced Bulletin Administrator.

These accusations, which took more than an hour to present, also alarmed me because I have to ask myself if the previous presidents, Rainer Scheiblich und Franz Schwaiger, the previous treasurer, Jürgen Dankert, the financial assistant at that time, Peter Budsky and the auditor at that time, Peter Budsky, had all been asleep at the wheel? The appointed "Bulletin Exchequer Commission" will hopefully clarify this by the Spring Jamboree.

The EAASDC Treasurer is aghast at the fact that grown-ups had lashed into each other at the membership meeting. I am also aghast that grown-up Members of the Board are able to attack former board members.

Das Erschrecken geht um in unserer Square Dance Welt.

Der ehemalige Präsident ist entsetzt über den Verlauf der MV und fordert Fairness und gegenseitige Achtung ein. Das erschreckt mich, da ich auf der MV genau diese beiden Faktoren in Bezug auf die Vorwürfe des Vorstandes gegenüber einem Ehrenmitglied und langjährige Bulletin Administratorin vermisst habe.

Diese über eine Stunde lang vorgetragenen Vorwürfe haben mich aber auch dahingehend erschreckt, weil ich mich frage, haben denn die vorherigen Präsidenten Rainer Scheiblich und Franz Schwaiger, der vorherige Treasurer Jürgen Dankert, der damalige Financial Assistant Peter Budsky und damalige Kassenprüfer Peter Budsky geschlafen? Klarheit wird hier hoffentlich die eingesetzte „Kommission Bulletinkasse“ bei dem Spring Jamboree bringen.

Der EAASDC Treasurer ist entsetzt wie erwachsene Menschen bei der MV übereinander herfallen. Ich bin auch entsetzt wie erwachsene Menschen im Board über ehemalige Board-Mitglieder herfallen.

I was horrified when I read in "Gleanings of the Membership Meeting" in the last Bulletin that the Board had authorised itself travel cost reimbursements on the 23rd of November, 2002, despite the fact that a resolution of the Membership Meeting on the 8th of March, 1997 had expressly forbid it. I was horrified when I read in the same article that the Board had resolved to relinquish EAASDC's non-profit status on the 7th of March, 2003.

I was horrified when I read in the Jamboree Flyer that the resolution of the Membership Meeting of the 27th of September, 1999, exempting children to the age of 16 from paying an entrance fee is being ignored.

I am horrified about the fact that a few of the Board Members know less about the resolutions of the EAASDC than a committed member who would gladly like to play an active part on the Board and who informs himself about the EAASDC via its Web site.

I would be even more appalled, if I knew that the EAASDC had never applied for a notice of exemption from corporate and trade tax and, thus, did not have a non-profit status (see EAASDC Bulletin Nov. 2009 page 23).

It is no good trying to avert setting the EAASDC ablaze by lighting the „four candles“, endangering the trust of the members by making contradictory statements, violating the constitution in myriad minor ways and then attempting to excuse oneself by claiming that one "didn't know".

I feel reassured now that I know other members have signalled that the fire brigade is working in house. The Spring Jamboree will help us on.

Translation: Harald Johnson

* Graduation Ceremony: Flame of Friendship, Flame of Duty, Flame of Democracy and Flame of Enjoyment.

EAASDC's motto was devised 1957 by Bill Brockett:

Ich bin entsetzt, wenn ich im letzten Bulletin im Artikel „Nachlese zur Mitgliederversammlung“ lese, dass das Board sich 23.11.2002 Fahrtkosten genehmigt, obwohl ein Beschluss der MV am 08.03.1997 Fahrtkostenersatz abgelehnt hat. Ich bin entsetzt wenn im gleichen Artikel das Board am 07.03.2003 beschlossen hat die Gemeinnützigkeit für die EAASDC aufzugeben.

Ich bin erschreckt, wenn ich die Jamboree Flyer lese und sehe, dass der Beschluss der MV am 27.09.1999 Kinder bis zum vollendeten 16. Jahr vom Eintrittspreis zu befreien nicht beachtet wird.

Ich bin erschreckt über die Tatsache, dass einige Board-Mitglieder weniger Sachkenntnis über die Beschlusslage der EAASDC haben als ein engagiertes Mitglied, das gern im Board mitarbeiten will und sich auf der Website der EAASDC schlau macht.

Ich wäre noch erschreckter, wenn ich wüsste, dass die EAASDC noch nie einen Freistellungsbescheid zur Körperschaft- und Gewerbesteuer beantragt hat und damit gar nicht gemeinnützig ist (siehe EAASDC Bulletin Nov. 2009 Seite 23).

Es hilft nichts die „vier Kerzen“ anzuzünden, durch widersprüchliche Aussagen das Vertrauen der Mitglieder zu gefährden, durch eine Vielzahl von kleinen Verstößen gegen die Satzung die Ausrede zu gebrauchen „Das habe ich nicht gewusst“ und die EAASDC in Brand zu setzen.

Ich bin beruhigt, denn die Feuerwehr ist bereits im Haus. Das Spring Jamboree wird uns weiterbringen.

* Graduation-Zeremonie: Flamme der Freundschaft, der Pflicht, der Demokratie und des Vergnügens.

Das Motto der EAASDC wurde 1957 von Bill Brockett geprägt

Friendship is Square Dancing's Greatest Reward

(Freundschaft ist der schönste Lohn des Square Dance)